
Referat bestyrelsesmøde den 18. april 2024 kl. 19:00 i Nordby Sogns Borgerforening

Tilstede var Sofie Mondrup, Merete Hammeken, Inge-Dorthe E. Larsen, Jette Søgaard og Niels Olsen.
Afbud fra Helle Duun Bjerregaard og Benjamin Hansen

1) Godkendelse af dagsorden.
Godkendt med tilføjelse af punkt om eventuelt grundlovsmøde.

2) Godkendelse af referat fra 26.02.2024
Referat godkendt. 

3) Konstituering jf. vedtægternes § 5 med formand, næstformand og kasserer.
Bestyrelsen konstituerede sig med Inge-Dorthe E. Larsen som formand, Benjamin Hansen som næstformand 
og Sofie Mondrup som kasserer – altså ingen ændringer fra sidste år. Benjamin havde før mødet bekræftet, at 
han var villig til at fortsætte som næstformand.

4) Opfølgning fra generalforsamling, bl.a. kontingentsystem.
Det blev bekræftet i snakken efter beretningen, at kontingentsystemet ikke er en ubetinget succes set fra 
medlemmernes side. Vi forsøger i første omgang at klare det med lappe-/hjælpeløsninger. Kasserer Sofie 
drøfter muligheder med Benjamin, og vi tager det op igen på et af de næste møder. 

5) Ballebjerg - a) behov for vedligehold, b) anvendelse ifm. med vielse og c) henvendelse fra lodsejer (bilag)
a) Det umiddelbare indtryk er, at revner i murene lader regnvand trænge ind, så der bliver fugtigt grænsende til 
vådt inde i tårnet og en del algevækst. Hvis det kræver en større indsats, bliver det måske nødvndigt at forsøge
at skaffe midler udefra. I første omgang kontakter Merete den murer, der tidliigere (forud for jubilæum) har 
repareret tårnets mure, så vi kan få en faglig vurdering og idé om pris for arbejdet. 
b) Et medlem af borgerforeningen har ønsket af afholde vielse ved tårnet. Inge-Dorthe kontakter vedkommende
for at afklare mere detaljeret, hvad det vil indebære. 
c) En lodsejer i nærheden af Ballebjerg får muligvis brug for at sætte sine affaldscontainere op til asfaltvejen. 
Borgerforeningens bestyrelse har ingen indvendinger, hvis fredningsmyndighederne giver grønt lys. Vi vil dog 
være glade for at se en skitse af, hvordan afskærmning eller lignende tænkes udført.

6) Samsø Festival, forespørgsel om vagttjans (bilag)
Vi vil ikke som bestyrelse påtage os opgaven og vurderer det heller ikke sandsynligt, at vi kan få tilstrækkeligt 
mange menige medlemmer til at træde til. 
 
7) Lokaldysten 2024 søndag den 25. august, kort orientering
Som Lokaldysten er planlagt gennemført i 2024, glæder vi os til at gøre folk på nordøen opmærksomme på 
arrangementet. Vi skal selv stille med en person som hjælper den dag.

8) Turistkontorets kort over lademuligheder for cyklister; skal lejrpladsen tegnes ind?
Lademuligheden er etableret til gavn for de overnattende og betalende gæster. Vi kan godt håndtere den 
beskedne udgift, som strømforbruget er nu, men ønsker ikke yderligere opmærksomhed. 

9) Velkomstmøde nye samsinger, mulighed for at præsentere foreningen.
Det er ikke relevant for os. 

10) Kort status fra arbejdsgrupper: På lejrpladsen har nogen holdt fest og efterladt skrammel mm; 
pladsmændene har ryddet op, men nævner i denne sammenhæng, at der fremover kan blive behov for flere 
hænder eller for at få nogle opgaver løst mod betaling. Vinterbaderne  har fået afslag på ansøgning til 
kommunens kulturpulje. Det kan være relevant at søge andre puljer. I byhaven er sæsonen gået i gang; de 
fleste bede er luget, og for en sjælden gangs skyld er glas i lamperne taget af og vasket.

11) Grundovsmøde
Den 5. juni falder i år på en onsdag. Af forskellige grunde har borgerforeningen et par år ikke arrangeret 
grundlovsmøde på Ballebjerg, men det vil vi gerne her i 2024. Formanden kontakter et par emner for 
forhåbentlig at finde én, der kan sætte grundlovsdag i perspektiv for deltagerne. 
 
12) Dato og klokkeslet for næste møde – besluttes via Doodle, eftersom to bestyrelsesmedlemmer var 
fraværende.

Referent var Inge-Dorthe i Helles fravær. 


